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ACTA DE CONSELL DE COMÚ 
 

22 d’octubre del 2020 
 
 
A la Casa Comuna, a les 16.00 hores del dia 22 d’octubre del 2020, es reuneix 
el Consell de Comú sota la presidència de l’Hble. Sr. David Astrié Padilla, 
cònsol menor. Després d’haver estat degudament convocada la reunió, hi 
assisteixen els membres següents: 
 
L’Hble. Sr. Miquel Canturri Campos  
L’Hble. Sr. Gerard Estrella Armengol  
L’Hble. Sr. Alain Cabanes Galian 
L’Hble. Sra. Meritxell López Guitart 
L’Hble. Sra. Letícia Teixeira Da Silva 
L’Hble. Sr. Gerard Menardia Coloma 
L’Hble. Sra. Maria Dolors Carmona Filella 
L’Hble. Sr. Sergi González Camacho 
L’Hble. Sra. Lídia Samarra Pujol. 
 
S’excusa l’absència de l’Hble. Sra. Conxita Marsol Riart, cònsol major, i de 
l’Hble. Sra. Meritxell Pujol Carrascosa. 
 
 
L’ordre del dia de la reunió és el següent: 
 

1. Estudi i aprovació, si escau, de les actes dels Consells de Comú 
dels dies 17 i 30 de setembre del 2020. 
 

2. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’un suplement de 
crèdit. 
 

3. Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’atorgament de les 
subvencions per a l’organització i promoció d’activitats i serveis 
esportius que es desenvolupin a la parròquia d’Andorra la Vella, la 
temporada esportiva 2020-2021, per als diferents programes en 
lliure concurrència competitiva. 
 

4. Informació relativa a l’acta de la Comissió de gestió del pla de 
gestió de la vall del Madriu-Perafita-Claror del 15 de novembre del 
2019. 
 

5. Informació relativa als acords adoptats en les darreres Juntes de 
Govern. 
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6. Precs i preguntes. 
 

El cònsol menor dona la benvinguda a tots els assistents a aquesta sessió de 
Consell de Comú que ha estat degudament convocada, d’acord amb el que 
disposen els articles 19.b i 21 de l’Ordinació d’organització i de funcionament 
dels Comuns, del 17 de novembre del 2011. 
 
Comunica que la cònsol major està aïllada al seu domicili per un contacte estret 
amb una persona contagiada per la COVID-19, no obstant està seguint aquesta 
sessió per Internet. 
 
Recorda el funcionament dels micròfons perquè els consellers de Comú tinguin 
especial de tancar-los al finalitzar les seves intervencions, per fer més fàcil la 
transcripció posterior de l’acta. 
 
Així mateix, recorda que únicament els consellers de Comú es trauran les 
mascaretes a l'hora de parlar. Un cop hagin acabat la seva intervenció, hauran 
de tornar a posar-se-la. 
 
Finalment, informa que, tot i que la darrera sessió de Consell de Comú va tenir 
lloc a la Casa Comuna, avui ha calgut tornar a celebrar-la al Centre de 
Congressos perquè s'estan duent a terme uns treballs al Comú que 
dificultarien, a causa del seu soroll, problemes en l'audició o el 
desenvolupament normal del Consell de Comú. 
 
Passant ja a l’ordre del dia d’avui, i d’acord amb el que disposen els articles 
23.2 i 23.3 de l’Ordinació d’organització i funcionament dels comuns, del 17 de 
novembre del 2011, el cònsol menor informa que cap conseller ha entrat a 
tràmit cap pregunta per ser tractada en el punt de Precs i Preguntes. Així 
mateix, informa que cap conseller de Comú ha proposat la inclusió de cap nou 
punt a l’ordre del dia d’avui. Per tant, es procedeix amb l’ordre del dia establert. 
 
 

Primer.- Estudi i aprovació, si escau, de les actes dels Consells 
de Comú dels dies 17 i 30 de setembre del 2020. 

 
El cònsol menor informa que, segons l’article 5 del Reglament de les actes del 
Comú d'Andorra la Vella, del 26 de març del 1996, les actes de les sessions del 
Consell de Comú del 17 i 30 de setembre del 2020 han estat trameses als 
Consellers de Comú amb la deguda antelació. 
 
No havent-hi cap modificació ni demanda d’aclariment, queda aprovada l’acta 
per assentiment dels assistents. 
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Segon.- Estudi i aprovació, si escau, de la proposta d’un 
suplement de crèdit. 
 
El cònsol menor informa que, durant la darrera sessió extraordinària del Consell 
de Comú, celebrada el passat 30 de setembre, es van aprovar una sèrie 
d'accions i de mesures de reactivació econòmica que ascendien a un total de 
3,7 milions d'euros. Aquestes accions eren unes mesures de les quals en 
destaca, per exemple, l’anulꞏlació dels impostos i de les taxes associades a les 
activitats comercials i empresarials durant la suspensió de l'activitat econòmica. 
Això comporta un impacte sobre uns 4.000 negocis i ascendia a un ajut d’uns 
600.000€. Hi havien altres mesures que recorda. Hi havia els 2 milions d’euros 
que el Comú d’Andorra la Vella aportarà al fons de solidaritat; una rebaixa en el 
preu del consum de l'aigua del 50%; i també, per exemple, es van aixecar les 
barreres dels aparcaments que va suposar una pèrdua d’ingressos per un 
import aproximat d’uns 700.000€. No obstant això, i de forma addicional, el 
Comú aposta també per una política decidida per continuar impulsant l'obra 
pública. Es tracta d'impulsar obres, no tan sols aquelles que ja estaven 
pressupostades sinó fins i tot estudiar l'avançament d’alguns projectes que els 
membres de la majoria comunal consideren importants i revulsius per a la 
parròquia d’Andorra la Vella. Aquestes decisions venen motivades pel fet que, 
completant aquest seguit de mesures que van ser aprovades en la darrera 
sessió de Consell de Comú, és molt important seguir generant riquesa a la 
parròquia i seguir generant llocs de treball. Cal no aturar l'economia. Cal 
intentar que l'economia segueixi endavant i d’aquí sorgeix aquesta modificació 
del pressupost. Es tracta d’un projecte que és la remodelació de l'avinguda 
d’Enclar, entre l’Espai Columba i la Margineda. Avui simplement, es tracta de 
formalitzar aquests moviments pressupostaris necessaris per dur a terme 
aquest projecte. Remarca que això no suposa cap increment del pressupost 
comunal, simplement es tracta de partides pressupostàries que havien estat 
pressupostades per a enguany i que finalment no es duran a terme. Per als 
membres de la majoria comunal, és una obra important que ja han tingut ocasió 
de compartir amb els membres de la minoria que coneixen el projecte en detall. 
En destaca dos aspectes importants. Primer, aquesta obra completa la 
connexió entre Santa Coloma i la Margineda que és un tram que havia quedat 
oblidat. Recorda que el Comú ja va fer la remodelació del tram de la rambla des 
de la Margineda fins a la rotonda del riu d’Enclar. I l’actual projecte seria la 
continuació del riu d’Enclar fins a l'Espai Columba. Per tant, els ciutadans que 
viuen a la Margineda podran desplaçar-se amb tota comoditat des de la 
Margineda fins a Santa Coloma i fins a Andorra la Vella perquè l'altre tram de 
l'avinguda d’Enclar, entre l'Espai Columba i la rotonda del carrer Gil Torres, 
també està feta. Destaca un segon punt. Aquesta remodelació també serà 
important per moderar la velocitat del trànsit en aquell tram que, en reiterades 
ocasions, els ciutadans han fet arribar alguna queixa d’excessos de velocitat. 
Per tant, el Comú torna a ajudar a la política de pacificació que està 
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desenvolupant els darrers anys a tota la parròquia. Per últim, manifesta que el 
Comú tenia la possibilitat també de desenvolupar el projecte d'embelliment de 
l'avinguda Príncep Benlloch, en el tram comprès entre la Font de la Call fins a 
la Casa Comuna. El Comú ha mantingut converses amb ciutadans i 
comerciants d'aquesta zona. Aquests contactes han agraït la intenció comunal 
però han manifestat que prefereixen ajornar aquest projecte per poder-se 
recuperar d'aquests darrers mesos que han estat bastant delicats per a la seva 
pròpia activitat. Escoltant doncs aquestes diferents postures, el cònsol menor 
sotmet a votació la formalització d'aquest suplement de crèdit per a la 
remodelació del nou tram de l’avinguda d’Enclar. Tot seguit, cedeix la paraula a 
la Sra. Maria Dolors Carmona. 
 
La Sra. Maria Dolors Carmona demana alguns aclariments perquè els 
membres de la minoria comunal no disposen de tota la informació pel que fa 
referència a aquest punt de l’ordre del dia. Estructura les seves preguntes en 
dues parts, una que fa referència al fons i l'altra a la forma. Pel que fa al fons, li 
agradaria saber quins projectes ha deixat de fer el Comú en relació amb el que 
estava pressupostat per al 2020. Demana saber quines són les partides que 
s’han disminuït per efectuar aquestes transferències de crèdit. 
 
El cònsol menor respon que aquest suplement de crèdit ascendeix a un total de 
889.890€. No ho havia especificat en el seu exposat i és important que en 
quedi constància. Aquest import s’obté amb la disminució del mateix import 
provinent de diferents partides que enumera: 
 

- 50201/15500/217055 (Servei Tècnic/Equipament tecnològic vies 
públiques), per un import de 69.000€. Aquest import anava destinat a tot 
el manteniment dels equips i sensors que estan instalꞏlats a l'avinguda 
Meritxell. Arran de la seva remodelació, hi havia una sèrie d'equips de 
càmeres i sensors que estaven instalꞏlats per fer el seguiment en vídeo, 
però també per mesurar el grau de contaminació, el grau d'humitat, el 
sensor de llum i d'altres paràmetres que el Comú vol controlar a 
distància. Això és un contracte que s'adjudica tot just ara i a causa dels 
tràmits administratius no hi haurà temps de formalitzar. Per tant, aquest 
projecte queda posposat fins a l’any vinent. 

 
- 50206/16400/612000 (Cementiris/Millora d’edificis), per un import de 

230.072,50€. Aquest import s'estructura en dues parts. Primer, hi havia 
una reserva de 60.000€ per remodelar una part del cementiri i després hi 
havia uns 170.000€ per refer la sala de vetlles. La pandèmia ha afectat 
molt, amb les mesures de seguretat que ha obligat a prendre, i aquesta 
situació ha limitat molt les visites a aquestes sales de vetlles. Per tant, el 
Comú esperarà que passi aquesta crisi sanitària per prendre la decisió 
de remodelar o no la sala de vetlles. 
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- 50212/33301/612000 (Nou edifici administratiu/Museu de la Bicicleta. 
Millora d’edificis), per un import de 200.000€. Aquest import fa referència 
al Museu de la Bicicleta. L'obertura dels plecs del concurs d'idees es farà 
d’aquí a 15 dies, el dia 6 de novembre. Per tant, les obres del Museu de 
la Bicicleta quedaran ajornades fins al 2021. 

 
- 50501/1330101/612000 (Aparcament Centre Ciutat/Millora d’edificis), per 

un import de 50.817,50€. Aquest import havia d’anar destinat a pintar els 
sostres de totes plantes de l’aparcament i això quedarà pendent per a 
l'any 2021. 

 
- 50501/1330101/613100 (Aparcament Centre Ciutat/Millora de 

maquinària i equipaments), per un import de 70.000€. Aquest import es 
divideix en dos conceptes: 30.000€ havien de destinar-se a la lectura de 
les càmeres de matrícules i 40.000€ per als carregadors de vehicles 
elèctrics. Aquest projecte també es trasllada a l'any 2021, juntament amb 
un projecte més ampli de lectures de càmeres que també s’aplicarien a 
la resta d’aparcaments. 

 
- 50503/1330200/613100 (Aparcaments horitzontals amb barrera/Millora 

de maquinària i equipaments), per un import de 230.000€. Aquest import 
anava destinat també a càmeres de lectura de matrícules. Són 210.000€ 
per a aquest concepte i 20.000€ destinats als panells de senyalització 
que indiquen el nombre de places lliures, instalꞏlats per tota la parròquia. 

 
- 60102/33500/613000 (Teatre Comunal/Millora d’instalꞏlacions 

tècniques), per un import de 40.000€. Aquest import anava destinat 
inicialment per a la renovació de l'equipament escenotècnic del Teatre 
Comunal. L'any passat ja es va fer una primera reforma del teatre que 
concernia a les butaques i enguany estava previst de fer una reforma a 
nivell d'instalꞏlacions que es posposa fins al 2021. 

 
Aquest és el detall de tots els capítols que alimenten aquests 889.890€ 
destinats al projecte de l’avinguda d’Enclar. Seguidament, cedeix la paraula a la 
Sra. Maria Dolors Carmona. 
 
La Sra. Maria Dolors Carmona agraeix aquesta informació que ha exposat el 
cònsol menor però és important conèixer-la per poder prendre una decisió 
sobre aquesta previsió pressupostària que havia fet el Comú. Els motius són 
diversos per explicar aquesta proposta. Un n’és la COVID-19 que implicarà 
també el retard en la publicació de molts concursos. Els membres del grup 
Socialdemòcrata + Independents ho entenen però, independentment, aquests 
concursos que no es podran aplicar en el pressupost del 2020, la resta de 
projectes s’han deixat de fer. Així doncs, no eren prioritaris però sí en el 
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moment en què es van pressupostar. Es refereix especialment al cementiri i a 
la sala de vetlles. Potser és el moment idoni ara per fer-hi remodelacions vist 
que no es poden utilitzar. Tot depèn de com es mira, de la situació que s’està 
vivint actualment i del viscut que té cadascú. No acaba d'entendre el perquè hi 
ha certes partides que, en aquests moments, han estat desestimades quan, en 
el seu moment, s'havien previst i hagués estat interessant portar-les a terme. 
Pel que fa al Teatre Comunal, si el Comú aposta per la Cultura, és una llàstima 
que no s'acabi de remodelar. Es van canviar les butaques, com ho ha recordat 
el cònsol menor, i ja s'hi han fet grans actuacions però ara caldria acabar de 
rentar-li la cara. En aquests moments, el teatre està donant una resposta a 
l'oferta cultural que s'està oferint a la parròquia. Per tant, és molt important. 
Independentment a això, els membres de la minoria comunal tenen un altre 
posicionament que no cal compartir ara i aquí. Aquest és el pressupost de la 
majoria comunal però aquestes desviacions pressupostàries signifiquen que 
potser no es va preveure bé el pressupost o no es va prioritzar, en el seu 
moment, quines eren les necessitats. Algunes d'aquestes partides també estan 
reactivant l'obra pública perquè, potser són petites intervencions, però al cap i a 
la fi també són intervencions i tenen un impacte en l’economia. Per tant, 
l'argumentació que donava el cònsol menor fent referència a aquest impuls per 
generar riquesa i mantenir llocs de treball, també és fan amb altres actuacions 
que també generen aquest impuls i també generen riquesa i ajuden a mantenir 
llocs de treball. Pel que fa a la forma de la proposta presentada, lligat al 
plantejament d'aquest suplement de crèdit, els membres del grup 
Socialdemòcrata + Independents només han rebut la proposta d'ordinació, 
l'informe de la directora de Finances i el de l'Interventor comunal. Repassant la 
Llei de les finances comunals, en el seu article 72 que fa referència a l'informe 
de l'Interventor, i veient altres articles que expliquen què és un suplement de 
crèdit, hi ha coses que trontollen perquè són els membres de la majoria 
comunal qui han prioritzat el fet de fer una obra i deixar de fer-ne d'altres. 
Algunes perquè no tindran efecte al 2020 i d'altres perquè la majoria no ha 
prioritzat. Quan s’aprova un suplement de crèdit és perquè realment hi ha una 
urgència o necessitat. L’article 71 de la mateixa Llei fa referència a que cal 
acompanyar d'una memòria explicativa que els membres de la minoria no 
tenen. El cònsol menor acaba de donar-los ara informació sobre aquestes 
partides que representen els projectes que el Comú deixarà de fer o no tindran 
efectes al 2020. El mateix Interventor comunal ho cita en el primer paràgraf: 
“Vista la demanda de suplement de crèdit i corresponent memòria del 
Departament d'Urbanisme, solꞏlicitant l'aprovació...”. Els membres de la minoria 
comunal no disposen d’aquesta memòria. Una cosa és la memòria econòmica 
a la qual el cònsol menor ha fet referència i ha explicat quins projectes es 
deixaven de fer. Una altra cosa és la memòria tècnica que tampoc figura dins 
de la documentació enviada als consellers de Comú. Una altra cosa quant a la 
forma, és que el suplement de crèdit ha de ser aprovat pel Consell de Comú. Ni 
tan sols l’Interventor comunal hi fa referència, quan sempre ho fa. Totes 
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aquestes coses generen als membres del grup Socialdemòcrata + 
Independents una sèrie de dubtes sobre si realment el marc legal ha estat 
agafat amb pinces per poder tirar endavant aquest suplement de crèdit. No és 
un increment de la partida perquè aquest projecte no hi era reflectit en el 
pressupost 2020, com bé ho ha explicat el cònsol menor. Com a mínim, la Sra. 
Maria Dolors Carmona no ha sabut trobar si hi havia una dotació 
pressupostària per a aquest projecte de l'avinguda d’Enclar. Demana saber 
quina era aquesta partida pressupostària si és que existia perquè no ho ha 
sabut trobar. Demana poder obtenir una resposta a aquestes preguntes vist 
que no ho ha trobat en la documentació que li ha arribat per a aquesta sessió 
de Consell de Comú. 
 
El cònsol menor respon que el fet que la majoria comunal hagi reconduït 
aquests projectes fins a l’any 2021 no vol dir que es deixin de fer. Els membres 
de la majoria comunal evidentment aposten per la Cultura i ho han demostrat 
en la primera actuació que ja es va fer al Teatre Comunal amb la remodelació 
de les butaques. No obstant això, la Cultura ara mateix no té malauradament 
tota l'afluència que hauria de tenir i així doncs són partides que es poden 
reconduir cap a l'any vinent tranquilꞏlament. Però no per això la majoria 
comunal deixa d’apostar per la Cultura ni molt menys. Manifesta que no es 
tracta de desviacions pressupostàries. Simplement, en el pressupost 2020, hi 
havia una sèrie de projectes que estaven planificats per a aquest any. Sigui pel 
motiu que sigui, per exemple pel que fa al Museu de la Bicicleta hi ha hagut una 
successió de situacions com pot ser la COVID-19, però també que el propi 
colꞏlectiu dels arquitectes va demanar una pròrroga per poder presentar les 
seves ofertes al concurs d'idees. Això fa que el Comú no pugui dur a terme 
l'execució d’aquests treballs aquest any 2020. El Museu de la Bicicleta s'ha de 
retardar fins al 2021. Hi ha altres projectes, com per exemple, les càmeres dels 
aparcaments pel qual hi havien 230.000€ pressupostats i que no són una 
prioritat. Els membres de la majoria comunal havien previst aquesta despesa 
enguany perquè existia la possibilitat que el Comú d'Andorra la Vella s'adherís 
a l'aplicació que està desenvolupant FEDA. És una aplicació que permetrà 
accedir als aparcaments mitjançant el telèfon mòbil i això amb una 
interoperabilitat als aparcaments de totes les parròquies. Aquesta era una 
aposta que la majoria havia considerat necessària per al 2020, però que no és 
urgent. Per tant, es pot posposar fins a l’any 2021. I així hi ha tota una sèrie 
d'arguments que han fet decidir a la majoria que hi ha projectes que es poden 
posposar. Aquest projecte, addicional a les mesures aprovades durant la 
darrera sessió del Consell de Comú, generarà riquesa a la parròquia. Pel que 
fa a la forma, el cònsol menor confirma que, en la documentació enviada als 
membres de la Corporació, hi figura un informe de l’Interventor comunal i el de 
la directora de Finances. És cert que fa esment a una memòria del 
Departament d'Urbanisme. Cercarà aquesta memòria i la farà arribar als 
membres de la minoria comunal. Finalment, el cònsol menor manifesta que 
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aquest projecte evidentment no estava previst en el pressupost de l’any 2020. 
Aquest projecte ha estat creat ara amb aquestes partides. No obstant això, ja 
existia una partida que és la 50101/607100 que és una partida que s'utilitza 
habitualment per a tots els projectes d’inversió a la via pública. Aquesta és la 
partida adequada on s'han de destinar aquests diners perquè pugui tirar 
endavant el projecte de remodelació de l'avinguda d’Enclar. Cedeix novament 
la paraula a la Sra. Maria Dolors Carmona. 
 
La Sra. Maria Dolors Carmona afegeix que, com ho ha mencionat el cònsol 
menor, hi ha coses que són prou importants com perquè puguin ser analitzades 
a priori abans d’arribar al Consell de Comú. Tant pel que fa a la memòria 
econòmica, que indica l'impacte econòmic, com també aquesta memòria 
tècnica d'Urbanisme o altres memòries que argumentin aquestes prioritzacions. 
Li hagués agradat que aquest darrer tipus de memòria hagués acompanyat la 
memòria econòmica. Els membres del grup Socialdemòcrata + Independents 
només volen el millor per a Andorra la Vella, així com també ho volen els 
membres de la majoria. Si s’embelleix o condiciona una part de la parròquia, i 
es pot fer en aquests moments, doncs millor. Els membres de la minoria 
comunal no estan en desacord en això. Però si que no els agrada les maneres 
de fer. I això ho ha manifestat moltes vegades. Li sap greu fer-ho i el cònsol 
menor ho sap. Ho han fet en públic i en privat. I ara, es torna a trobar, en 
aquest Consell de Comú, amb el que considera que és una desconsideració. Ja 
no sap com dir-ho. Demana saber perquè no poden disposar d’aquesta 
informació si són Consellers de Comú igual que la resta i es mereixen el mateix 
tracte a nivell de transparència, de gaudir de la informació però a l’avança, no a 
posteriori. Que li faci arribar aquest informe després d'haver portat la proposta 
al Consell de Comú, manifesta que aquesta no és la manera de fer. Li sap greu 
arribar a aquests extrems però el que demana no és cap cosa fora del normal. 
Els membres del grup Socialdemòcrata + Independents tenen el dret de rebre 
la informació per poder-la tractar a l’avança i poder-la treballar en Comissió. 
Fins i tot, recorda que no s’ha mantingut cap reunió de la Comissió de Finances 
al respecte, ni s’ha tractat el tema a fons tampoc a la Comissió d'Urbanisme on 
s’hagués pogut tractar. Per tant, ni es tracta en Comissió ni els fan arribar la 
documentació i la majoria presenta la proposta al Consell de Comú. La minoria 
comunal entén que el Comú disposa d’aquests diners però que es reconduiran 
a l’any vinent. Això es podrà fer en la mesura que aquests diners no hagin estat 
gastats en d'altres coses. Però si el Comú aprova de fer aquestes 
transferències, doncs difícilment el Comú disposarà d’aquests diners. Perquè 
no els tindrà. Dit d'una altra manera, als membres de la minoria comunal els 
falta informació i manifesta que no poden votar a favor d’aquesta proposta 
perquè realment seria un flac favor a la parròquia. Realment, el que volen els 
membres del grup Socialdemòcrata + Independents és prendre decisions però, 
en la mesura que sigui possible, decisions consensuades. Els agradaria que 
moltes més decisions fossin consensuades. Però sempre que la informació es 
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comparteixi a l’avança. D’aquesta manera, haguessin pogut valorar-ne els pros 
i els contres per votar una cosa o una altra. Els cònsols van informar-la de la 
intenció d’aquesta proposta. Però no coneixia la repercussió d’aquesta 
proposta, ni quan es tractaria aquest tema. Una cosa són les intencions i l'altra 
cosa és executar-les. Ara, el Comú està executant. Aquesta manera de fer fa 
que els membres de la minoria se sentin al marge de la gestió comunal i que no 
formen part de la Corporació. 
 
El cònsol menor respon que els membres de la minoria comunal coneixien el 
projecte. Com ho acaba de recordar, els cònsols es van reunir amb ells i els 
van explicar el projecte. És cert que, en aquell moment, hi havien diferents 
opcions, com ho ha exposat anteriorment. Hi havia l'opció de dur a terme un 
projecte a l'avinguda Príncep Benlloch. Finalment el Comú no va optar per la 
remodelació d’aquesta avinguda a causa del contacte que va mantenir amb els 
ciutadans i comerciants de la zona. I el Comú va optar per acabar l’embelliment 
de l'avinguda d’Enclar. Els cònsols van explicar-los el projecte, els van mostrar 
els plànols i els van ensenyar en què consistia el projecte. És cert que, en els 
darrers dies, la majoria ha pres aquestes decisions i quines eren les partides 
que, inicialment estaven bloquejades que no vol dir que no s'executa sinó que 
hi havia unes partides que estaven posades a disposició de qualsevol projecte 
que el Comú volgués tirar endavant. Aquesta llista de projectes que ha 
enumerat fa un moment són els que han ajudat a nodrir aquest import. El Comú 
té la sort de disposar d’unes finances molt bones. Per tant, tots aquests 
projectes que no es duguin a terme enguany, no dubta que es faran l’any 
vinent. Les finances del Comú ho permeten. El Comú ja va tancar el primer 
semestre amb unes finances bones, de moment, i disposa d’unes dades 
aproximades del tercer trimestre que apunten que també seran bones. Per tant, 
la majoria no suprimirà cap dels projectes numerats anteriorment. De tota 
manera, recull el guant llençat per la Sra. Maria Dolors Carmona i comunicarà 
que farà arribar el missatge a la cònsol major perquè aquests afers han de ser 
tractats en comissions. Manifesta que els membres de la majoria intentaran 
millorar en la tramesa de la informació. Finalment, lamenta que els membres 
del grup Socialdemòcrata + Independents no votin a favor d'aquest projecte 
perquè és un projecte important per a la majoria comunal. Fa 4 anys que la 
majoria està apostant per una política de pacificació de la ciutat, de facilitar els 
desplaçaments a peu, de millora de la qualitat de l'aire. En definitiva, el Comú 
està treballant per a la socialització de l’espai públic i aquest projecte permet 
una connexió directa entre el centre d’Andorra la Vella i la Margineda que és 
l'entrada natural de la parròquia. És un projecte important perquè, més enllà de 
la reactivació econòmica i dels llocs de treball que comporta, és un projecte que 
calia fer perquè el Comú no havia fet gran cosa a Santa Coloma. Finalment, 
Santa Coloma es troba situada a dues passes d’Andorra la Vella amb aquest 
projecte. 
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No havent-hi cap més demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta presentada que s’aprova per majoria, amb 7 vots a favor per part dels 
membres de la majoria comunal i 3 abstencions per part dels membres de la 
minoria comunal. 
 
 
El text aprovat és el següent: 
 

ORDINACIÓ 
 
Vist l’article 72 de la Llei 10/2003, del 27 de juny, de les finances comunals, i l’article 8 
de l’Ordinació de Pressupost per a l’exercici 2020, del 30 de gener del 2020; 
 
Atesa la necessitat de licitar les obres de reforma i embelliment de l’avinguda d’Enclar; 
 
Atès que la partida pressupostària vigent és insuficient; 
 
Atès l’informe de l’interventor comunal; 
 
El Comú d’Andorra la Vella, en la sessió del Consell de Comú del 22 d’octubre del 
2020, ha aprovat la següent: 

 
ORDINACIÓ  

 
Article 1 
S’aprova un suplement de crèdit per un import de 889.890€ a la partida pressupostària 
50101/15500/607100 (Urbanisme/Vies públiques) per poder licitar les obres de reforma 
i embelliment de l’avinguda d’Enclar. 
 
Article 2 
Aquest suplement de crèdit es finança mitjançant la baixa de les partides següents: 
 

- 50201/15500/217055 (Servei Tècnic/Equipament tecnològic vies públiques) per 
un import de 69.000€ 

- 50206/16400/612000 (Cementiris/Millora d’edificis) per un import de 
230.072,50€ 

- 50212/33301/612000 (Nou Edifici Administratiu/Museu de la bicicleta. Millora 
d’edificis) per un import de 200.000€ 

- 50501/1330101/612000 (Aparcament Centre Ciutat/Millora d’edificis) per un 
import de 50.817,50€ 

- 50501/1330101/613100 (Aparcament Centre Ciutat/Millora de maquinària i 
equipaments) per un import de 70.000€ 

- 50503/1330200/613100 (Aparcaments horitzontals amb barrera/Millora de 
maquinària i equipaments) per un import de 230.000€ 

- 60102/33500/613000 (Teatre Comunal/Millora d’instalꞏlacions tècniques) per un 
import de 40.000€. 
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Disposició final 
Aquesta Ordinació entra en vigor el mateix dia de la seva publicació al Butlletí Oficial 
del Principat d’Andorra. 
 
Cosa que es fa pública per a coneixement general. 
 
 

Tercer.- Estudi i aprovació, si escau, de la proposta 
d’atorgament de les subvencions per a l’organització i promoció 
d’activitats i serveis esportius que es desenvolupin a la parròquia 
d’Andorra la Vella, la temporada esportiva 2020-2021, per als diferents 
programes en lliure concurrència competitiva. 
 
El cònsol menor cedeix la paraula al Sr. Alain Cabanes, conseller d’Esports i de 
Joventut. 
 
El Sr. Alain Cabanes informa que, abans de començar el seu exposat, voldria 
fer constar un petit error en el document fet arribar als Consellers de Comú en 
relació amb aquesta proposta referent al programa 4 i 5 de les subvencions. És 
un detall però cal fer-ne esment. El programa 4 té destinat un import de 6.743€ 
i després, en el detall de la temporada 2020-2021, aquesta xifra no correspon. 
Caldria mantenir la xifra de 0€ per a l’any 2020 i imputar l'import de 6.743€ a 
l'any 2021. Això pel que fa al programa 4. En relació amb el programa 5, es 
donaria el mateix cas. L'import total correcte és de 1.168€ i s'hauria d'imputar a 
l’any 2021, deixant l’import de l'any 2020 a 0€. Tot seguit, passa a informar 
sobre la proposta presentada. Comunica que, el passat el dia 2 de setembre, la 
Junta de Govern va acordar les bases reguladores per a l'atorgament de les 
subvencions per a l'organització i promoció d'activitats i serveis esportius amb 
una dotació pressupostària de 405.000€. Després d'haver valorat 56 
solꞏlicituds: 18 per al programa 1, 2 per al programa 2, 12 per al programa 3, 9 
per al programa 4 i 15 per al programa 5, la Junta de Govern va aprovar la 
proposta corresponent que presenta al Consell de Comú per a la seva 
aprovació. Aquesta proposta representa una dotació pressupostària de 
405.000€ en concepte de subvencions. Remarca que el Comú d’Andorra la 
Vella destina uns ajuts indirectes enguany dirigits als clubs esportius de la 
parròquia per un import estimat al voltant dels 40.000€. Per tant, el total dels 
ajuts es pot estimar en uns 445.000€. Això suposa un increment del 10% 
comparat amb la temporada passada. Enguany, és especialment important 
donar suport als clubs esportius de la parròquia i per aquest motiu proposa de 
ratificar aquesta proposta. 
 
El cònsol menor cedeix la paraula al Sr. Sergi González. 
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El Sr. Sergi González es mostra totalment d'acord amb l’exposat del Sr. Alain 
Cabanes. Cal donar suport als clubs esportius i sobretot cal que el Comú 
acceleri les obres del Centre Esportiu dels Serradells perquè aquests clubs 
puguin reprendre la seva activitat en aquell recinte amb la total normalitat com 
ho havien fet anteriorment. 
 
El cònsol menor respon que el Comú d’Andorra la Vella finalment ha rebut un 
Aute de la Batllia d’Andorra pel qual l’autoritza a començar les obres del Centre 
Esportiu dels Serradells. Aquest document va arribar a finals de la setmana 
passada. No obstant això, el Comú ha d'esperar el període de 13 dies hàbils 
perquè qualsevol de les parts pot recórrer aquest Aute. Un cop hagi 
transcorregut aquest termini sense recursos, el Comú podrà iniciar els treballs 
de reconstrucció dels Serradells. Tot seguit, cedeix la paraula de nou al Sr. 
Alain Cabanes. 
 
El Sr. Alain Cabanes celebra que aquests treballs puguin començar i precisa 
que les obres de la piscina no afecten a cap club directament perquè, als clubs 
esportius que fan natació, el Comú els ha cedit piscines de les escoles i la resta 
de clubs esportius gaudeixen totalment de les instalꞏlacions esportives del 
Centre Esportiu dels Serradells, durant tota la temporada. 
 
El cònsol menor cedeix la paraula novament al Sr. Sergi González. 
 
El Sr. Sergi González es mostra molt content de conèixer aquesta bona nova 
que els acaben de confirmar, després de moltes sessions de Consell de Comú 
tractant aquest assumpte. Celebra aquesta notícia i espera que sigui l'impuls 
per a la seva reconstrucció. En relació amb les paraules del Sr. Alain Cabanes, 
manifesta que, per exemple, els nedadors de la Federació Andorrana de 
Natació (FAN) han aparegut públicament per solꞏlicitar una piscina correcta per 
poder realitzar els seus entrenaments adequadament. Aquests esportistes 
estan esperant per poder gaudir d’una piscina olímpica. Tot i això, cal celebrar 
aquesta notícia i tirar endavant el més ràpid possible les obres de 
reconstrucció. 
 
El cònsol menor afirma que es tracta d’una molt bona notícia. Tot i que cal 
esperar que transcorri el període de recurs. Si és així, les obres de 
reconstrucció del Centre Esportiu dels Serradells es podran iniciar en breu. Per 
tant, ja tots els usuaris dels Serradells podran fer ús de la piscina. 
 
No havent-hi cap demanda d’aclariment, es procedeix a la votació de la 
proposta presentada que s’aprova per unanimitat dels assistents. 
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El text aprovat és el següent: 
 

EDICTE 
 
Vista l’Ordinació del 13 d’abril del 2015 relativa a la normativa per a l’atorgament de 
subvencions per a l’organització i promoció d’activitats i serveis socials, culturals, 
esportius, juvenils, d’interès turístic i de dinamització comercial que es desenvolupin a 
la parròquia d’Andorra la Vella (BOPA núm. 33, any 27, del 22 d’abril del 2015); 
 
Vist l’avís del 2 de setembre del 2020, relatiu al termini per a la presentació de 
solꞏlicituds per a les subvencions citades entre el 10 i el 30 de setembre del 2020, 
publicat al BOPA núm. 106, any 2020, del 9 de setembre del 2020; 
 
Vistes les bases reguladores per a l’atorgament de subvencions publicades en el 
mateix BOPA;  
 
Vistes les solꞏlicituds presentades dins del termini establert; 
 
Per acord del Consell de Comú del 22 d’octubre del 2020, el Comú d’Andorra la Vella 
fa públic l’atorgament de les subvencions següents: 
 
Subvencions per a l’organització i promoció d’activitats i serveis esportius que es 
desenvolupin a la parròquia d’Andorra la Vella, durant la temporada esportiva 2020-
2021, per als diferents programes en lliure concurrència competitiva – partida 
pressupostària 80101/34100/482100. 
 

Solꞏlicitant i número 
d’expedient 

Resolució a assignar al 
Pressupost 2020 

Resolució a assignar al 
Pressupost 2021 

Centre d’Escacs d’Andorra 
Núm. 5111638 – 25361/2020 

P1/2020: 1.560,00€ 
Centre d’Escacs 
d’Andorra 

P1/2021: 1.676,00€ 
Centre d’Escacs 
d’Andorra 

 P3/2021: 1.000,00€ 
Gran Prix d’Escacs 

Club Artística Serradells 
Núm. 5111478 – 25306/2020 

P1/2020: 8.760,00€ 
Club Artística Serradells 

P1/2021: 9.814,00€ 
Club Artística Serradells 

 P4/2021: 1.500,00€ 
Formació Tècnics  

Club Patinatge Artístic 
Principat d’Andorra 

Núm. 5111436 - 25288/2020 

P1/2020: 9.960,00€ 
Patinatge Artístic Principat 
d’Andorra 

P1/2021: 11.165,00€ 
Patinatge Artístic 
Principat d’Andorra 

 P3/2021: 1.750,00€ 
Trofeu d’Andorra la Vella 
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 P4/2021: 1.493,00€ 
Formació Tècnics 

Club Natació Sincronitzada 
Serradells 

Núm. 5111624 - 25356/2020 

P1/2020: 8.760,00€ 
Club Natació 
Sincronitzada  Serradells 

P1/2021: 9.824,00€ 
Club Natació 
Sincronitzada Serradells 

Handbol Club Serradells 
Núm. 5111462 - 25298/2020 

P1/2020: 2.210,00€ 
Handbol Club Serradells 

P1/2021: 2.403,00€ 
Handbol Club Serradells 

Andorra Hoquei Club 
Núm. 5111321 - 25237/2020 

P1/2020: 17.610,00€ 
Andorra Hoquei Club  

P1/2021: 19.810,00€ 
Andorra Hoquei Club  

 P3/2021: 3.537,00€ 
12 Hores d’hoquei patins 

Esquí Club d’Andorra 
Núm. 5111460 - 25296/2020 

P1/2020: 28.610,00€ 
Esquí Club d’Andorra 

P1/2021: 32.131,00€ 
Esquí Club d’Andorra 

Club Natació Serradells  
Núm. 5111294 - 25224/2020 

P1/2020: 13.110,00€ 
Club Natació Serradells  

P1/2021: 14.730,00€ 
Club Natació Serradells  

 P3/2021: 1.911,00€ 
Trofeu Hipocampus  

Club Rítmica Serradells 
Núm. 5111451 – 25295/2020 

P1/2020: 13.010,00€ 
Club Rítmica Serradells 

P1/2021: 14.545,00€ 
Club Rítmica Serradells 

 P3/2020: 2.289,00€ 
Trofeu Gimnàstica 
Rítmica  

 P4/2021: 750,00€ 
Formació Tècnics 

Taekwondo Club Andorra 
Núm. 5111433 - 25285/2020 

P1/2020: 11.160,00€ 
Taekwondo Club Andorra  

P1/2021: 12.490,00€ 
Taekwondo Club 
Andorra  

 P4/2021: 500,00€ 
Formació Tècnics 

 P5/2021: Cessió 
gratuïta d’instalꞏlacions 
esportives i compartir 
transport amb les 
activitats comunals. 
Activitats d’Estiu  

Club Kung-Fu Tai-Chi 
Núm. 5111465 - 25301/2020 

P1/2020: 4.810,00€ 
Club Kung-Fu Tai-Chi 

P1/2021: 5.316,00€ 
Club Kung-Fu Tai-Chi 
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 P2/2021: 1.750,00€ més 
gratuïtat instalꞏlacions. 
TaiChi Chuan Adaptat 

P5/2020: Cessió gratuïta 
d’instalꞏlacions 
esportives i compartir 
transport amb les 
activitats comunals. 
Activitats de Tots Sants. 

 

P5/2020:Cessió gratuïta 
d’instalꞏlacions 
esportives i compartir 
transport amb les 
activitats comunals. 
Activitats de Nadal. 

 

 P5/2021:Cessió gratuïta 
d’instalꞏlacions 
esportives i compartir 
transport amb les 
activitats comunals. 
Activitats de Carnaval.  
P5/2021:Cessió gratuïta 
d’instalꞏlacions 
esportives i compartir 
transport amb les 
activitats comunals. 
Activitats Setmana Santa  
P5/2021:Cessió gratuïta 
d’instalꞏlacions 
esportives i compartir 
transport amb les 
activitats comunals. 
Activitats de Primavera  
P5/2021: Cessió 
gratuïta d’instalꞏlacions 
esportives i compartir 
transport amb les 
activitats comunals. 
Activitats d’Estiu  

Unió Esportiva Santa Coloma 
Núm. 5111310 - 25229/2020 

P1/2020: 9.120,00€ 
Unió Esportiva Santa 
Coloma 

P1/2021: 10.166,00€ 
Unió Esportiva Santa 
Coloma 

 P4/2021: 1.000,00€ 
Curs UEFA Entrenador 
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 P5/2021: 1.000,00€ 
Estatge d’Estiu 

Karate Club Shotokan 
Núm. 5111245 - 25204/2020 

 

P1/2020: 12.810,00€ 
Karate Club Shotokan  

P1/2021: 14.351,00€ 
Karate Club Shotokan  

 P3/2021: 1.680,00€ 
Trofeu Karate  

Club de Ball Esportiu 
Serradells 

Núm. 5111477 - 25305/2020 
 

P1/2020: desestimada 
Club de Ball Esportiu 
Serradells 

 

 P4/2021: 500,00€ 
Formació Tècnics 

 P5/2021: 350,00€ 
Activitats de Nadal 

 P5/2021: 350,00€ 
Activitats de Carnaval 

Club de Judo Hantei 
Núm. 5111249 - 25206/2020 

 

P1/2020: 14.610,00€ 
Club de Judo Hantei 

P1/2021: 16.390,00€ 
Club de Judo Hantei 

 P3/2021: 4.100,00€ 
Torneig Vila d’Andorra la 
Vella 

Futbol Club Santa Coloma 
Núm. 5111426 - 25282/2020 

 

P1/2020: 8.700,00€ 
Futbol Club Santa Coloma 

P1/2021: 9.699,00€ 
Futbol Club Santa 
Coloma 

  P4/2021: 1.000,00€ 
Curs UEFA Entrenador 

Agrupació Ciclista Andorrana 
Núm. 5111490 - 25312/2020 

 

P1/2020: 3.300,00€ 
Agrupació Ciclista 
Andorrana 

P1/2021: 3.630,00€ 
Agrupació Ciclista 
Andorrana 

ASSANDCA 
Núm. 5111418 - 25279/2020 

 P2/2021: 2.250,00€ més 
gratuïtat instalꞏlacions. 
Activitat Física per 
Afectats del Càncer 

Club Atletisme Valls 
d’Andorra 

Núm. 5111439 - 25290/2020  

P1/2020: 4.500,00€ 
Club Atletisme Valls 
d’Andorra 

P1/2021: 5.050,00€ 
Club Atletisme Valls 
d’Andorra 

 P3/2021: 2.000,00€ 
Cross Internacional 

Ciberpenya Blaugrana 
Núm. 5111432 - 25284/2020 

 P3/2021: 1.750,00€ 
Bic Futsal Masculí 

 P3/2021: 1.750,00€ 
Bic Futsal Femení  
P4/2021: desestimada 
Formació Directius 
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FANDJUDO 
Núm. 5111450 - 25294/2020 

 P4/2021: desestimada 
Formació Tècnics 

 P3/2021: 3.500,00€ 
Open Internacional 
Veterans i Campionat 
d’Andorra 

Secció d'Acció Esportiva 
Bloccafé 

Núm. 5111288 - 25220/2020 

 P3/2021: 1.500,00€ 
Open d’Escalada 
Bloccafé 

Club Voleibol Andorra 
Núm. 5111442 - 25291/2020 

P5/2020: Cessió gratuïta 
d’instalꞏlacions 
esportives i compartir 
transport amb les 
activitats comunals. 
Activitats de Tots Sants. 

 

 P5/2021:Cessió gratuïta 
d’instalꞏlacions 
esportives i compartir 
transport amb les 
activitats comunals. 
Activitats de Carnaval.  
P5/2021:Cessió gratuïta 
d’instalꞏlacions 
esportives i compartir 
transport amb les 
activitats comunals. 
Activitats Setmana Santa  
P5/2021:Cessió gratuïta 
d’instalꞏlacions 
esportives i compartir 
transport amb les 
activitats comunals. 
Activitats de Primavera  
P5/2021: Cessió 
gratuïta d’instalꞏlacions 
esportives i compartir 
transport amb les 
activitats comunals. 
Activitats d’Estiu  

 
D’acord amb l’article 124 del Codi de l’Administració, del 29 de març del 1989, contra 
aquest acte s’hi pot interposar recurs administratiu davant el Comú en el termini d’un 
mes, a comptar de la data de la seva notificació. La interposició de recurs no implica la 
suspensió de l’acte impugnat. 
 
 
Cosa que es fa pública per a coneixement general. 
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Quart.- Informació relativa a l’acta de la Comissió de gestió del 
pla de gestió de la vall del Madriu-Perafita-Claror del 15 de novembre del 
2019. 
 
El cònsol menor informa que s’ha fet arribar tota la documentació relativa a 
l'acta datada del mes de novembre del 2019. És la darrera acta signada de la 
qual en destaca dos punts. Pel que fa al pressupost de l’any 2020, on cada 
Comú va fer una aportació, la Comissió va retornar finalment 30.000€ a cada 
Comú perquè no s'havien pogut dur a terme moltes de les actuacions previstes 
per a l'exercici 2020. També informa que hi havien previstes una sèrie de fires 
on la directora de la Comissió havia d'assistir i, per motius també de la crisi 
sanitària, no s’hi ha pogut desplaçar. Aquestes són les novetats més importants 
relatives a la Comissió de gestió de la vall del Madriu-Perafita-Claror. Informa 
que hi ha una altra acta de la Comissió però que, en el moment de preparar la 
documentació enviada als consellers de Comú per a aquesta sessió de Consell 
de Comú, no estava formalment i degudament signada. Per tant, no es va 
poder adjuntar a la documentació. De tota manera, comunica que la farà arribar 
properament. Avança que, com ho hauran llegit els consellers de Comú a la 
premsa andorrana, després de les darreres converses, hi ha alguns projectes 
que estaven previstos, com per exemple la refecció o remodelació de la farga 
del Madriu. S'ha presentat un projecte i encara està a l'espera de l'aprovació, 
no tan sols del projecte, sinó també de com es constitueix aquest finançament 
de la farga del Madriu. Una altra novetat és que també estan pendents 
d'aprovació els plans de gestió i de conservació de la vall del Madriu-Perafita-
Claror. Durant el mandat passat, les corporacions els van aprovar però no els 
van signar i, a hores d’ara, encara no estan signats. Seguidament, cedeix la 
paraula a la Sra. Maria Dolors Carmona. 
 
La Sra. Maria Dolors Carmona demana conèixer amb quina periodicitat es duen 
a terme les reunions de la Comissió de gestió de la vall del Madriu-Perafita-
Claror. 
 
El cònsol menor respon que aquestes reunions es convoquen un mínim d’un 
cop per semestre i, a més a més, van alternades amb les reunions del Consell 
Assessor. La diferència del Comitè de gestió i el Consell Assessor és que, en el 
Consell Assessor, s'hi incorporen els cortalans, el ministeri de Cultura i les 
associacions ecologistes. Aquesta acta fa referència a una reunió de la 
Comissió de gestió que està formada pels 4 Comuns i la directora. Cedeix 
novament la paraula a la Sra. Maria Dolors Carmona. 
 
La Sra. Maria Dolors Carmona demana aquesta informació perquè és una acta 
del 15 de novembre del 2019. Fa un any i s’ha registrat al Comú el 15 de 
setembre del 2020. Demana si cal tot un any per redactar una acta. 
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El cònsol menor respon que la presidència de la Comissió de gestió de la Vall 
del Madriu-Perafita-Claror és rotatòria. L'any passat l’ostentava el Comú 
d'Escaldes-Engordany i enguany Encamp. Manifesta que aquests tràmits són 
llargs i feixucs i que és cert que aquesta documentació arriba tard. En aquest 
punt, es mostra d’acord amb la Sra. Maria Dolors Carmona. 
 
No havent-hi cap més demanda d’aclariment, es dona la Corporació per 
informada. 
 
 

Cinquè.- Informació relativa als acords adoptats en les darreres 
Juntes de Govern. 
 
El cònsol menor informa que, segons el Reglament de les actes del Comú 
d'Andorra la Vella, del 26 de març del 1996, i els articles 13.4 i 13.5 de 
l’Ordinació d’organització i funcionament dels Comuns, totes les actes han estat 
aprovades en Junta de Govern i trameses als consellers amb la deguda 
antelació, per a la seva informació. Les actes de les Juntes de Govern 
corresponen a les sessions celebrades els dies 2, 16, 23 i 30 de setembre del 
2020. Tot seguit, cedeix la paraula al Sr. Sergi González. 
 
El Sr. Sergi González solꞏlicita informació sobre l’acord de l’acta de la Junta de 
Govern del 2 de setembre del 2020, pel qual s’informa que el Govern, en la 
sessió celebrada el dia 12 d’agost del corrent, ha resolt favorablement el recurs 
administratiu núm. 9127765, interposat pel Comú d’Andorra la Vella, contra la 
denegació del pagament de l’import que deriva dels compromisos establerts en 
el conveni de finançament de les xarxes de serveis i pavimentació del carrer de 
la Plana, acordant el pagament de 235.027,45€, a favor del Comú, import que 
correspon a la quantitat reclamada pel Comú. Fa 3 o 4 sessions de Consell de 
Comú, la cònsol major va exposar aquesta problemàtica. Els membres de la 
minoria comunal celebren que s’hagi resolt positivament. Posa de manifest 
aquesta discordança entre les 2 administracions que són del mateix partit i que 
s'hagi arribat a un recurs administratiu. Al final, la gent parlant s'entén, sense 
haver d’arribar a aquest punt. Però, ho celebren per les arques del Comú 
d’Andorra la Vella i per a tots els ciutadans de la parròquia. 
 
El cònsol menor agraeix la pregunta del Sr. Sergi González i manifesta que els 
membres de la majoria comunal també s’alegren d’aquesta resolució. Es tracta 
d’un aclariment que ja es va fer en sessió de Consell de Comú. És una obra 
que va dur a terme el Comú d’Andorra la Vella durant el mandat passat, 
mitjançant un acord pel qual les 2 administracions compartien els costos pel 
que fa a les xarxes de serveis i de pavimentació. En un moment donat, el 
Govern va notificar al Comú que no assumiria aquests costos i, finalment, sí 
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que ho farà. Això és bo perquè demostra que el Comú ha tingut la raó. 
Seguidament, cedeix la paraula a la Sra. Lídia Samarra. 
 
La Sra. Lídia Samarra solꞏlicita informació sobre l’acord de l’acta de la Junta de 
Govern de la mateixa data, pel qual s’acorda l’ampliació del contracte amb 
l’empresa EM-T Enginyeria i Muntatges Tècnics, SA referent als treballs 
addicionals de renovació de la xarxa de distribució d’aigua sanitària al Centre 
Esportiu dels Serradells, per un import de 26.540,12€, IGI no inclòs 
(80301/34202/612000) i la publicació al BOPA de l’edicte corresponent. 
Demana saber el motiu d’aquesta ampliació. 
 
El cònsol menor cedeix la paraula al Sr. Alain Cabanes, conseller d’Esports i de 
Joventut. 
 
El Sr. Alain Cabanes respon que aquest increment es deu essencialment a un 
amidament de tubs. Quan es va analitzar tota la xarxa d'aigua sanitària, es van 
realitzar una sèrie d’amidaments. N'hi havia que, pel que era l'estructura de 
l'edifici, no s'havien previst. I això ha provocat aquest imprevist d'obra. Però el 
gruix més important d'aquest import correspon als tubs. Precisa que, tot i això, 
el pressupost es troba dins del 20% autoritzat per a imprevistos d’obra. 
 
El cònsol menor cedeix la paraula a la Sra. Maria Dolors Carmona. 
 
La Sra. Maria Dolors Carmona solꞏlicita informació sobre l’acord de l’acta de la 
Junta de Govern de la mateixa data, pel qual s’acorda autoritzar la Sra. BCE a 
realitzar el curs tècnic de “Disseny gràfic i entorns digitals”, impartit per 
LABASAD Barcelona School of Art & Desing, de forma online, per un import de 
4.080€, el 50% de l’import de la formació es farà efectiu en el moment de la 
inscripció i l’altre 50% es farà efectiu una vegada es lliuri el certificat 
d’aprovació del mateix (30101/92002/163000). Demana el motiu perquè un 
tècnic en desenvolupament de Projectes Turístics i Comercials, realitza un curs 
de disseny gràfic i entorns digitals. I voldria saber si correspon a un projecte 
concret. 
 
El cònsol menor informa que es tracta d’una tècnica de què actualment disposa 
l’àrea de Promoció turística. El Comú d’Andorra la Vella sempre ha apostat pel 
creixement professional i per l’aprofitament del talent dels seus tècnics. El 
Comú ha demostrat en diverses ocasions que moltes de les publicacions que 
s'han fet des del Comú s'han fet amb recursos interns. Aquest és el cas i, com 
que el Comú vol potenciar aquesta formació i vol aprofitar tot aquest talent, els 
membres de la majoria han optat per aquesta formació. Tot seguit, cedeix la 
paraula a la Sra. Meritxell López, consellera de Desenvolupament estratègic i 
comercial i de Projectes participatius. 
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La Sra. Meritxell López respon que, des de l’Àrea de Promoció Turística, es fa 
molta feina pel que fa a l’organització d'esdeveniments. Hi ha molta feina 
relativa a labors de disseny gràfic per a la realització de la cartellera, 
promocions a les xarxes socials, crear una identitat de cadascun dels 
esdeveniments. Pressupostàriament, dins d'aquesta àrea, anualment, es pot 
arribar a fer una despesa d’entre 10.000€ i 15.000€ amb empreses externes, 
tot i que molta part de les labors d’adaptació de suports d’anys anteriors i coses 
similars s'assumeixen internament. Però tot i així, hi ha molta necessitat 
d’externalitzar aquest tipus de tasques. Si aquesta persona, que a dia d'avui ja 
assumeix sovint part d’aquestes tasques per la seva capacitat autodidacta 
desenvolupada i un molt bon criteri artístic, però li falta la part de formar-se 
tècnicament. Aquesta formació li permetrà com dissenyar, per a cadascun dels 
suports o per a cadascuna de les situacions amb les que es troben amb aquest 
tipus de labors. Dins d'aquesta línia, la majoria comunal ha previst que, amb 
aquesta formació, aquesta persona podria assumir enterament uns 3 o 4 
projectes anuals que suposarien que el Comú podria recuperar el cost 
d’aquesta formació en 1,5 anys. En aquesta proposta, la majoria ha volgut tenir 
en compte, d’una part, la vessant econòmica i, de l’altra, la voluntat i l’habilitat 
creativa d’aquesta persona i la voluntat del Comú d’Andorra la Vella de 
fomentar la inversió i el creixement amb el talent humà de què disposa. 
 
El cònsol menor cedeix novament la paraula a la Sra. Maria Dolors Carmona. 
 
La Sra. Maria Dolors Carmona manifesta que els membres del grup 
Socialdemòcrata + Independents aposten també pel creixement dels 
professionals del Comú. Com més formats estiguin, millor servei oferiran al 
ciutadà. Això de ben segur. Tot i així, li sobta això perquè el Comú també 
disposa d’un Departament de Comunicació que, en els darrers anys, s’ha anat 
ampliant. És evident que es tracta d'una aposta per fer una millor comunicació 
per difondre les activitats, per donar a conèixer tot el que ofereix el Comú. 
Entén que una cosa és la promoció i una altra cosa és la part tècnica de la 
comunicació. Si més no, manifesta que s'haurien de coordinar aquests dos 
serveis i perquè l'orientació i l'argumentació vagin en la mateixa línia. Per altra 
banda, fer una aposta per formar un tècnic d'un servei o departament és una 
mica arriscat perquè si aquest tècnic no pot treballar un dia precís, doncs el 
Comú no pot disposar d’ell. Sempre és bo apostar per un petit equip perquè, 
entre ells, es puguin cobrir i assegurar així el servei. Aquesta és la seva 
manera d’entendre. I per aquest motiu, solꞏlicita informació sobre el pla de 
formació del Comú. Li agradaria conèixer, de manera global, aquest pla de 
formació del Comú. L’ha demanat en més d'una ocasió. És correcte que, si hi 
ha una necessitat, es cobreixi però és molt important conèixer el pla de 
formació. Pot ser que el Comú esmerci molts diners i molts recursos en uns 
determinats serveis però cal valorar la globalitat. Les coses s'han de planificar 
per veure quines són les necessitats i després donar una resposta específica 
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quan sigui necessari. Per tant, lliga les dues idees: fer un pla de formació, que 
es treballi per equips i que estiguin formats per evitar que es faci una mala 
inversió. Si es forma una persona sola, es poden donar moltes situacions per la 
qual no pugui continuar donant el servei que se li demana, com podria ser un 
canvi de lloc de treball. Per tant, això podria condicionar fins i tot la continuïtat 
d'aquest servei. 
 
El cònsol menor puntualitza que, en el Departament de Comunicació, el Comú 
hi disposa d’uns serveis determinats que treballen, colze a colze, amb tots els 
departaments comunals. Un dels exemples és l’Àrea de Cultura, on també hi ha 
una persona que s'ocupa de fer dissenys gràfics i que, moltes vegades, s'ha 
solꞏlicitat per fer campanyes de comunicació a altres departaments. A aquesta 
persona se li demana molta feina i, d'aquesta forma, el Comú disposarà de 2 
recursos diferents, en 2 departaments diferents. Es tracta de 2 àrees que 
produeixen molta comunicació, tant l’Àrea de Promoció Turística i Comercial 
com l’Àrea de Cultura. D'aquesta forma, es podran produir aquests continguts 
que sempre seran coordinats pel Departament de Comunicació. Quant al pla de 
formació, pren nota de la proposta feta per la Sra. Maria Dolors Carmona i 
demana a la consellera corresponent de reunir la Comissió per presentar 
aquest pla de formació als membres de la minoria. Tot seguit, cedeix la paraula 
al Sr. Sergi González. 
 
El Sr. Sergi González segueix demanant informació sobre aquest assumpte. 
Els membres de la minoria comunal es mostren a favor de formar el personal 
del Comú i tenir un pla de formació. Però el sobta que, fa pocs instants, el 
Consell de Comú acaba d’aprovar un suplement de crèdit per a la reactivació 
de les empreses de la parròquia i ara els membres de la majoria comunal volen 
evitar de gastar entre 10.000€ i 15.000€ en empreses privades que puguin fer 
aquests dissenys gràfics per al Departament de Comunicació. Així doncs, el 
Comú formarà una persona per no donar aquests diners a aquestes empreses 
de la nostra parròquia que es dediquin a això, que són professionals, que tenen 
persones treballant i que paguen els impostos. Tot això perquè el Comú forma 
a una persona treballadora del Comú perquè té imaginació i creativitat. Aquesta 
persona està treballant en una àrea, com la de Projectes turístics i comercials, 
que és de vital importància. Demana que els membres de la majoria comunal 
tinguin clars els conceptes. Al final, aquesta persona ha de fer la seva labor i la 
parròquia disposa d’empreses que han de fer aquestes tasques perquè en són 
professionals. Demana que la majoria comunal tingui en compte aquesta 
aportació. 
 
El cònsol menor cedeix novament la paraula a la Sra. Meritxell López. 
 
La Sra. Meritxell López respon que, a part de l'avantatge econòmic que 
representa per al Comú i de la part de formació i desenvolupament professional 
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d'aquesta persona, el fet de tenir aquests recursos interns també dona molta 
més flexibilitat al Comú. Cada cop que cal contractar una empresa externa, cal 
efectuar anteriorment un demanda de preus, i representa tot un procés que 
provoca una certa duració que implica una certa planificació extraordinària i 
lligui més de mans quant a terminis. Aquesta proposta dona al Comú una certa 
flexibilització i agilitat que és un plus. És a dir que, per un costat, sí que hi ha un 
estalvi econòmic però també és veritat que permet fer, a més del que es faria 
externament, fer més coses internament, a més d'aquesta flexibilitat. 
 
El cònsol menor afegeix que el Comú segueix treballant amb les empreses de 
la parròquia, més especialment, però també de tot el país. No obstant això, 
com ho ha exposat la Sra. Meritxell López, en alguns moments, el Comú 
necessita agilitat i reactivitat i el fet de disposar d’un tècnic que està molt 
preparat a l’Àrea de Cultura i un altre a l’Àrea de Promoció turística i comercial 
dona aquest oxigen a l'hora de produir continguts per a les comunicacions. No 
obstant això, el Comú continua treballant amb empreses de comunicació de la 
parròquia. El Sr. Xavier Palma, cap del Gabinet de Comunicació, pot fer el relat 
de totes aquestes colꞏlaboracions. Per tant, és important tenir aquesta 
reactivitat dins del propi Comú i que, quan necessiti una comunicació, ja les 
idees puguin provenir definides a l'hora de poder després produir les 
comunicacions corresponents. Tot seguit, cedeix la paraula a la Sra. Maria 
Dolors Carmona. 
 
La Sra. Maria Dolors Carmona solꞏlicita informació sobre l’acord de l’acta de la 
Junta de Govern de la mateixa data, pel qual s’acorda prolongar, amb caràcter 
excepcional, i atesa la necessitat del servei, la relació laboral de la Sra. Marisol 
Pastor Pastor com a funcionària, en la plaça d’agent de circulació de primera, 
adscrita al Servei de Circulació, del 4 de setembre del 2020 al 15 de gener del 
2021, amb les mateixes condicions contractuals i amb la retribució salarial base 
més el complement d’agent de circulació. Demana conèixer el motiu i la 
necessitat del servei. 
 
El cònsol menor cedeix la paraula a la Sra. Letícia Teixeira. 
 
La Sra. Letícia Teixeira respon que el Servei de Circulació necessita personal i 
aquesta senyora havia demanat de prolongar la seva jubilació. La Junta de 
Govern ha acceptat aquesta prolongació per motius de necessitat del servei 
que també demana acceptar aquesta prolongació. 
 
El cònsol menor afegeix que aquesta persona s’havia de jubilar el 4 de 
setembre del 2020. El Comú ja va publicar un edicte l’11 de març del 2020 per 
cobrir aquesta baixa i unes altres. Concretament, es tractava d’un edicte per 
cobrir 5 places per al Servei de Circulació, preveient aquestes jubilacions. 
Aquests edictes es van bloquejar, així com tots els edictes que estaven en curs 
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i pendents del Comú d’Andorra la Vella. Es van bloquejar a causa de la 
pandèmia. Ara, s’han tornat a activar, però puntualitza que l’edicte ja no és per 
cobrir 5 places sinó per a 3. Mentre no es cobreixin aquestes 3 places, la Junta 
de Govern va acordar allargar el contracte d'aquesta persona fins al 15 de 
gener del 2021. Seguidament, cedeix de nou la paraula a la Sra. Maria Dolors 
Carmona. 
 
La Sra. Maria Dolors Carmona manifesta que, segons les paraules de la Sra. 
Letícia Teixeira, es pot comprovar que hi ha una necessitat en el servei. Hi va 
haver edictes que es van paralitzar i el Comú no va poder cobrir aquestes 
places. Però a la vegada, hi ha una necessitat intrínseca dins del servei. I és 
per això que, en el seu moment, el Comú va contractar una persona de càrrec 
de confiança per coordinar el Servei de Circulació. Ja han passat 10 mesos des 
de l’inici d’aquest mandat i, en repetides ocasions, els membres de la minoria 
comunal han demanat un balanç de la tasca duta a terme per aquesta figura. Si 
es va contractar era per intentar millorar la gestió interna del servei. En aquests 
moments, els agradaria saber quin és el balanç que en fa la majoria comunal o 
si preveu convocar una reunió per informar els membres de la minoria comunal 
sobre aquesta reestructuració. Els membres del grup Socialdemòcrata + 
Independents no disposen de més informació i es mostren preocupats en veure 
a la premsa que hi ha un cert descontentament per la manera en què s'està 
gestionant el servei. Això ha aparegut a la premsa andorrana i posen de 
manifest un cert descontentament per com s’estan gestionant alguns edictes. 
Semblaria que deixen entreveure que existirien certes preferències o criteris en 
què algunes persones no hi estan d'acord. Per aquest motiu, demana saber si 
realment, en veure aquesta excepcionalitat, hi ha alguna altra necessitat dins 
del servei, a part de la de recursos humans que s'hagin de cobrir. Demana 
conèixer quin és aquest balanç que en fa la majoria comunal. 
 
El cònsol menor respon que en pren nota. Avança que és cert que la majoria 
comunal estava treballant en un pla de reestructuració del Servei de Circulació, 
començant per la convocatòria d’aquestes 3 places. No li consta realment que 
hi hagi cap malestar dins el cos del Servei de Circulació. Ans al contrari, li 
sembla que s'ha millorat i molt l'ambient de treball al Servei de Circulació. Li 
consta que hi ha certs colꞏlectius que anteriorment estaven neguitosos en 
alguns aspectes, però que s'ha millorat la seva situació. Pren nota de la 
proposta de la Sra. Maria Dolors Carmona i informa que es mantindrà una 
reunió per explicar quin és el pla de reestructuració que està previst. El 
coordinador hi està treballant i d'aquí a poc temps en farà una presentació. Així 
que la podran compartir en breu. Tot seguit, cedeix la paraula al Sr. Sergi 
González. 
 
El Sr. Sergi González solꞏlicita informació sobre l’acord de l’acta de la Junta de 
Govern del 16 de setembre del 2020, pel qual s’acorda adquirir materials 
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elèctrics per a l’enllumenat de Nadal a l’empresa Novetats Elèctriques, SA-
NOVELEC per un import de 9.859,58€, IGI inclòs (50203/16500/217041). 
Demana saber si aquest material no estava previst dins del concurs nacional 
relatiu al subministrament de diversos ornaments per a l’enllumenat de Nadal. 
Voldria conèixer de quins materials es tracta. I comenta que, enguany, el Comú 
ja ha realitzat una despesa d’uns 149.000€ i ara l’incrementa en quasi 10.000 € 
més. Això arriba a un import d’uns 160.000€ aproximadament. 
 
El cònsol menor respon que aquesta despesa va lligada a un projecte que 
estava inicialment previst de poder ser enllestit enguany. Es tracta 
concretament de la remodelació del carrer Callaueta. Era un enllumenat que 
estava previst per a aquest carrer i que no formava part d’aquell concurs 
perquè el Comú ja el té triat i, per tant, no feia part de cap concurs. No formava 
part de la lliure elecció dels oferents, sinó que el Comú ja el tenia triat. El Comú 
ja ha comprat aquest enllumenat perquè és important que, encara que no es 
duguin a terme aquestes obres que es posposaran fins a l'any vinent, aquesta 
zona es mereix també un enllumenat de Nadal innovador. I aquesta despesa és 
per a un enllumenat de Nadal innovador i específic per a aquest carrer i 
aquesta zona i que evidentment serà guardat per a la inauguració del carrer. 
Seguidament, cedeix de nou la paraula al Sr. Sergi González. 
 
El Sr. Sergi González manifesta que no entén gaire aquesta situació. Demana 
saber si es tracta d’un enllumenat de Nadal i si el Comú l'ha adquirit, però no el 
colꞏlocarà fins a la inauguració del carrer. 
 
El cònsol menor respon que aquest enllumenat s’aprofitarà durant les properes 
festes de Nadal. I es colꞏlocarà en un altre lloc però aquest enllumenat anava 
destinat a aquest carrer. Ara, cedeix la paraula a la Sra. Maria Dolors Carmona. 
 
La Sra. Maria Dolors Carmona solꞏlicita informació sobre l’acord de l’acta de la 
Junta de Govern del 23 de setembre, pel qual s’acorda la novació modificativa 
del contracte signat el 17 de gener del 2007, entre el Comú d’Andorra la Vella i 
la societat Vinyes, SL, per a l’arrendament del terreny conegut per Prada 
Casadet (avui propietat de la Sra. Thaïs Vinyes Dabad). El nou contracte 
comporta l’ampliació de la superfície de l’arrendament fins a la totalitat de la 
finca (7.937,33 m2) i la durada del contracte s’estableix fins al 31 de març del 
2021, amb tàcita reconducció per períodes mensuals. L’import de la renda serà 
de 25.000€ mensuals, IGI inclòs (50503/1330204/200000). El passat 17 de 
setembre, en sessió de Consell de Comú, la cònsol major va avançar que el 
Comú havia previst el lloguer d’aquesta parcelꞏla i que l’import total d’aquest 
arrendament no ascendiria a més de 22.000€. Per altra banda, aquest lloguer 
estava previst per a 3 mesos (octubre a desembre). Vist que, en aquest acord 
de la Junta de Govern pres el 12 d’agost, no hi ha constància si aquest 
contracte és vigent des del mateix mes d’agost o del mes de setembre. També 
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desconeix si hi ha clàusules de rescissió d’aquest contracte en cas que no es 
consideri necessari continuar amb aquest lloguer. També, aquell terreny és una 
de les parcelꞏles proposades al Govern per poder-hi ubicar el recinte 
multifuncional. Aquest contracte representa una despesa d’entre 150.000€ i 
175.000€. Aquesta despesa no sap exactament a què correspon. És pel cas 
que el Govern decidís ubicar el recinte multifuncional en aquesta parcelꞏla. La 
cònsol major també va comentar que el Comú necessitava terreny per a 
estacionar vehicles del Servei de Circulació. Però ja fa 1 mes i mig que el 
Comú té arrendada aquesta parcelꞏla. Demana saber, durant aquest període de 
temps, quin ús n’ha fet el Comú. Quines previsions té el Comú de fer-hi alguna 
cosa. I voldria saber a què es deu la modificació de la previsió inicial exposada 
per la cònsol major el passat 17 de setembre. 
 
El cònsol menor respon que es va començar a tractar aquest acord el 17 de 
setembre. La cònsol major va avançar la quantitat de 22.000€. No obstant això, 
posteriorment, es va fer un recompte més acurat de les superfícies i va resultar 
que la superfície total llogada és major a la inicialment plantejada. També, calia 
acabar de calcular l’impost de l’IGI. Això ha fet que l’import total, IGI inclòs, 
sigui de 25.000€. La diferència correspon amb una franja de terra no 
comptabilitzada inicialment i després també a la inclusió de l’IGI en aquest 
import final. Quant al contracte, s’estipula que tindrà una durada fins al 31 de 
març del 2021 perquè la majoria comunal vol tenir les garanties que el Govern 
pugui disposar d'aquest terreny per a la construcció del recinte multifuncional. 
Per als membres la majoria i per al Comú d’Andorra la Vella, és importantíssim 
que s'estableixi aquest recinte multifuncional a la parròquia. El Govern ha 
manifestat, en diverses ocasions, que aquesta partida pressupostària no ha 
estat eliminada del pressupost d'enguany, amb la intenció d’iniciar la 
construcció del recinte multifuncional. Avui mateix, el ministre d’Ordenament 
Territorial hi ha fet referència en el programa La Rèplica d’Andorra Televisió. I 
els membres de la majoria comunal se n’alegren perquè el recinte 
multifuncional és un instalꞏlació que, a banda d'acollir esdeveniments de primer 
ordre internacional com poden ser concerts o competicions esportives o 
activitats organitzades dins de l'àmbit nacional, és molt important que se 
celebrin a Andorra la Vella per tota l’activitat econòmica que puguin generar al 
voltant. Aquest contracte garanteix aquests requisits. És a dir que el Comú té 
les garanties que el Govern pugui iniciar l'obra de construcció del recinte 
multifuncional. Pel que fa a la rescissió del contracte, hi queda estipulat que el 
contracte finalitza el 31 de març del 2021, però que es pot rescindir en cas que 
no prosperés el projecte del Govern. No obstant això, aquesta parcelꞏla ja l'està 
utilitzant el Comú com a aparcament. Fins i tot, ara s’hi ha ubicat una tanca que 
separa l'aparcament del que és l'antiga instalꞏlació del COEX, on hi 
emmagatzemava la maquinària i hi tenia les seves instalꞏlacions. El Comú 
també aprofitarà en breu aquesta parcelꞏla per aparcar-hi vehicles pesants dels 
seus diferents departaments. Poden ser els camions de la treta de neu o 
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diferents vehicles, que es puguin aparcar dins, per poder ser més reactius en 
cas de nevades o per qualsevol altra incidència que pugui ocórrer. Més enllà, 
recorda que es va publicar un concurs d'idees per als embelliments dels 
entorns de la plaça del Poble. Gairebé totes les propostes presentades incloïen 
aquella parcelꞏla que, juntament amb la peça de terreny obtinguda amb la 
cessió d'aquesta unitat d'actuació, preveien una remodelació del carrer Doctor 
Vilanova que permetria donar una entrada a la parròquia molt més digna i molt 
més fluïda del que és actualment. Tot això representa una sèrie d'avantatges 
que fan que el Comú allargui aquest contracte lloguer fins que prosperin 
aquests esdeveniments. Cedeix novament la paraula a la Sra. Maria Dolors 
Carmona. 
 
La Sra. Maria Dolors Carmona demana saber si és correcte que el Comú està 
optimitzant aquest espai en aquests moments que ha vist incrementada la seva 
superfície i per tant el lloguer. Voldria saber si el Comú ha deixat de pagar pel 
lloguer d’altres espais per estacionar aquests vehicles. 
 
El cònsol menor respon que el Comú no està deixant de pagar, però està 
deixant de sobresaturar d'altres espais, com per exemple, una parcelꞏla situada 
a Encorcers que es troba actualment saturada per l’emmagatzematge de 
diversos aparells, cabines, fanals, etc. Aquesta parcelꞏla es dedica únicament a 
magatzem de material d'obra i la parcelꞏla de la família Vinyes acollirà aquests 
vehicles. Torna a cedir la paraula a la Sra. Maria Dolors Carmona. 
 
La Sra. Maria Dolors Carmona demana informació sobre les obres de 
remodelació i embelliment d’aquesta avinguda. Demana saber si el Comú té 
previst iniciar-les d’immediat i si estaran engegades abans del 31 de març del 
2021. 
 
El cònsol menor respon que no disposa d’aquesta informació. Abans del 31 de 
març vinent, el Comú espera una resposta per part del Govern quant a la 
construcció del recinte multifuncional. Aquesta és la fita del Comú i espera que 
es cristalꞏlitzi en breu. Tot seguit, cedeix la paraula a la Sra. Lídia Samarra. 
 
La Sra. Lídia Samarra solꞏlicita informació sobre l’acord de l’acta de la Junta de 
Govern de la mateixa data, pel qual s’acorda la solꞏlicitud número 5110114, a 
nom de la societat Vel Vint-i-ú, SL, relativa a la demanda de modificació del 
projecte de construcció d’uns edificis d’habitatges a la parcelꞏla situada entre 
l’avinguda Tarragona, número 111-129. Demana saber de quina modificació es 
tracta.  
 
El cònsol menor respon que la promotora va entrar a tràmit una solꞏlicitud per 
modificar una sèrie d’apartaments que estaven planificats inicialment amb una 
certa superfície i els ha fet més petits. És simplement una modificació de la 
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distribució dels espais d’una planta d'un edifici. De moment, la promotora està 
complint amb els terminis de la construcció i sembla que, en breu, s'iniciaran 
els treballs. Seguidament, cedeix la paraula a la Sra. Lídia Samarra. 
 
La Sra. Lídia Samarra solꞏlicita informació sobre l’acord de l’acta de la Junta de 
Govern de la mateixa data, pel qual s’acorda contractar, pel procediment de 
contractació directa, els treballs de redacció de l’informe de riscos naturals a la 
unitat d’actuació PP-SUR-08.2 a l’empresa Euroconsult, SAU, per un import de 
7.419,50€, IGI Inclòs (50101/15100/227400). Demana saber de quina unitat 
d’actuació es tracta. 
 
El cònsol menor respon que la unitat d’actuació PP-SUR-08.2 és veïna de la 
unitat d’actuació PP-SUR-15 on s'hi està edificant ara mateix, on la unitat 
d'actuació ja està desenvolupant unes barreres de contenció i el Comú 
contracta justament la mateixa empresa per assegurar-se que aquestes 
proteccions fetes per la unitat d'actuació PP-SUR-15 també cobreixen les 
necessitats quant a protecció de blocs rocosos a la unitat d’actuació PP-SUR-
08.2 que és el terreny conegut com Ribaló i que és propietat del Comú. 
Simplement, el Comú demana si aquella actuació també beneficia al Comú o si 
el Comú ha de fer un altre projecte de protecció. Cedeix de nou la paraula a la 
Sra. Lídia Samarra. 
 
La Sra. Lídia Samarra solꞏlicita informació sobre l’acord de l’acta de la Junta de 
Govern de la mateixa data, pel qual s’acorda contractar, pel procediment de 
contractació directa, la Sra. Claudia Rossell Badia-LOFT33 per a la 
conceptualització i producció d’una intervenció artística a 2 espais de la 
parròquia per un import de 20.887,73€, IGI no inclòs (60101/33805/226681). 
Demana saber de quins espais es tracta, si forma part del Mercat de Nadal i 
perquè es duu a terme una contractació directa. Voldria saber si el Comú va 
demanar tres pressupostos. 
 
El cònsol menor cedeix la paraula al Sr. Miquel Canturri, conseller de Cultura i 
de Promoció turística. 
 
El Sr. Miquel Canturri respon que es tracta de dos espais, un a l’avinguda 
Meritxell – cruïlla amb el carrer de la Creu Grossa – i l'altre al pont del Parc 
Central, al costat del negoci Mobles La Fàbrica. El Comú ha realitzat aquesta 
contractació per mitjà de contractació directa perquè s'aprofita tot el material de 
l'any anterior. Aquests dos espais ja es van colꞏlocar l'any anterior. Molt del 
material necessari per a la seva construcció el té l'empresa i la resta es troba al 
magatzem del Comú. La majoria comunal vol optimitzar els recursos. Els 
pressupostos de l’any passat per realitzar aquests dos espais ascendeixen a 
una suma més important de diners. Aquesta forma és una manera d'optimitzar 
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els recursos del Comú ja que molts d’aquests elements estan encara guardats. 
Alguns elements seran nous per donar-li un altre caliu als espais. 
 
El cònsol menor cedeix la paraula al Sr. Sergi González. 
 
El Sr. Sergi González demana poder obtenir el cost de l’any passat en relació 
amb aquesta contractació. El Sr. Miquel Canturri ha esmentat que el Comú està 
aprofitant material que té guardat i el Comú, tot i això, està pagant 10.400€ per 
a la contextualització d'aquests espais. Li agradaria saber quant va pagar el 
Comú l'any passat perquè és un import força elevat, tenint en compte que 
gairebé no ha d’incloure el material. 
 
El cònsol menor cedeix de nou la paraula al Sr. Miquel Canturri. 
 
El Sr. Miquel Canturri respon que una part del material d’enguany serà material 
que es va guardar de l’any passat. Però una altra part del material es posarà 
nou perquè el Comú vol que aquests espais no siguin iguals i repetitius cada 
any. Són espais que serveixen per fer-se fotografies (selfies) i estaria bé que 
cada any hi hagués un decorat diferent. Per això, es canvien alguns elements i 
altres es recuperen de l’any passat. En aquests moments, no recorda la xifra de 
l’import d’aquesta contractació de l’any passat, però el Comú es podrà estalviar 
entre 3.000€ i 4.000€ aprofitant alguns d’aquests elements.  
 
El cònsol menor cedeix la paraula al Sr. Sergi González. 
 
El Sr. Sergi González demana poder obtenir el cost de l’any passat. 
Seguidament, solꞏlicita informació sobre l’acord de l’acta de la Junta de Govern 
de la mateixa data, pel qual s’acorda ampliar el contracte amb l’empresa 
Construccions Entrimo, SL referent als treballs complementaris a les obres 
d’ampliació de la voravia al carrer Prada Motxilla, per un import de 9.110€, IGI 
inclòs (50201/15500/607100), i publicar al BOPA l’Edicte corresponent. 
Demana saber a què es deu aquesta ampliació. 
 
El cònsol menor respon que aquesta ampliació correspon a l'ampliació de la 
voravia que es va fer al carrer Prada Motxilla per permetre que els ciutadans, i 
sobretot els escolars de la zona, hi puguin caminar amb més seguretat i amb 
més espai. L'espai està a l’ordre del dia, avui en dia, amb la situació sanitària 
actual. Es tracta d’una desviació de 9.000€ per una intervenció que es va haver 
de fer per salvar una claveguera que passava just en el tram on s'ha ampliat la 
voravia. Es va haver de realitzar una desviació de claveguera força important, 
d’uns 16 metres aproximadament. I aquesta desviació pressupostària 
correspon a això. 
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Sisè.-  Precs i preguntes. 
 
El cònsol menor informa que no ha estat presentada cap pregunta a aquesta 
sessió de Consell de Comú i, per tant, aquest punt de l’ordre del dia queda 
sense contingut. 
 
 
 
I, esgotat l’ordre del dia, la cònsol major aixeca la sessió. Són les 17.20 h de la 
tarda. 
 


